
 
……………………………………… 
       RG 0052/ XLIV/ 2010 

 
P R O T O K Ó Ł   NR   XLIV/ 2010 

 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 28 października 2010 r. 

 
Przed rozpoczęciem obrad głos zabrał Dyrektor, współzałoŜyciel Stowarzyszenia Wspólnota, 
który informował, Ŝe odbył się konkurs mający na celu wystosowanie Wójtów, Burmistrzów, 
Prezydentów miast za osiągnięcia, za 20 lat pełnienia kadencji. Pan Aleksander Podemski- 
Wójt Gminy, został takim odznaczeniem uhonorowany. Następnie Przewodniczący otworzył 
XLIV Sesję Rady Gminy.   
Punkt 1.Otwarcie Sesji. 
Otwarcia Sesji o godzinie 16:00 w Gminnym Ośrodku Kultury w Nowym Mieście nad Wartą 
dokonał Janusz Janicki- Przewodniczący Rady Gminy powitał zebranych Radnych, Sołtysów 
oraz zaproszonych gości. 
Punkt 2. Stwierdzenie quorum. 
W punkcie tym Przewodniczący poinformował, Ŝe obecnych jest 12 Radnych                           
stanowiąc niezbędne quorum do podjęcia uchwały. 
Punkt 3. Przyjęcie porządku obrad.  
Przed rozpoczęciem realizacji porządku obrad, Pan Janusz Janicki pytał czy Radni przyjmują 
niŜej wymieniony porządek obrad. 
Punkt 4. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski- w punkcie 
tym Przewodniczący prosił o zwolnienie z obowiązku odczytania protokołu, radni nie 
zgłaszali sprzeciwu w związku z powyŜszym Pan Przewodniczący przeszedł do punktu 
kolejnego. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6 
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Podjęcie uchwały w sprawie  zaciągnięcia zobowiązania przez gminę na świadczenie usługi 
oświetleniowej w gminie Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 8. 
Przyjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek od podatku od środków  transportowych. 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek od podatku od nieruchomości. 
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powołania i odwołania Zespołu 
Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 
Punkt 11. 
Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki                                  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2011 dla Gminy Nowe Miasto n. Wartą. 
Punkt 12. 
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na lata 2009-2015. 
Punkt 13. 



Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Planie Odnowy wsi Chwalęcin. 
Punkt 14. 
Przyjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z radą 
działalności  poŜytku publicznego  lub organizacjami pozarządowymi i podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie 
projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących  działalności statutowej tych 
organizacji. 
Punkt 15. 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia opinii w przedmiocie zadań zgłaszanych do rocznego 
planu finansowego Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych na rok 2011 na  terenie 
Województwa Wielkopolskiego. 
Punkt 16.  
Przyjęcie  uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2010 rok. 
Punkt 17. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 18. 
Sprawy bieŜące. 
Punkt 19. 
Wolne głosy i wnioski. 

� Głos zabrał Radny Tomaszewski, który wyraził zdanie, iŜ podjęcie uchwały w sprawie 
zaciągnięcia zobowiązania przez gminę na świadczenie usługi oświetleniowej w 
gminie Nowe Miasto nad Wartą, na rzecz budowy oświetlenia we wsi Boguszyn jest 
niezasadne i tuŜ przed zakończeniem kadencji uchwała nie powinna być 
podejmowana. Radny informował, Ŝe przez 4 lata na kaŜdej sesji sołtysi zgłaszali 
problem braku oświetlenia w sołectwach, jednakŜe nie otrzymali odzewu, a tuz przed 
zakończeniem kadencji wystosowana jest przez radną Kędziore uchwała na budowę 
oświetlenia, zdaniem radnego tą sprawą powinna zająć się nowa rada, poniewaŜ w 
tym roku i tak zadanie nie zostanie zrealizowana, bo jest to zbyt krótki czas. Radny na 
zakończenie informował, Ŝe szanuje prace Radnej Zofii Kędziory, w poprzedniej i 
obecnej kadencji, ale nie naleŜy stawiać tak sprawy Ŝe tuŜ przed wyborami podejmuje 
się tak waŜne sprawy. Pan Tomaszewski złoŜył wniosek o wycofanie uchwały z 
porządku obrad.  

� Kolejno głos zabrał radny Mirosław Ratajczak, informował, Ŝe na komisji Radna 
Kędziora wystosowała zdanie, Ŝe jeŜeli nie będzie podjęta uchwała, to mieszkańcy 
Boguszyna przyjdą na sesję i zrobią „zadymę”, radny zwrócił się z pytaniem do 
sołtysa wsi Boguszyn, czy taka sytuacja miała mieć miejsce, czy faktycznie takie były 
plany sołectwa.  

� Sołtys nie udzielił konkretnej odpowiedzi. 
� Dyskusję przerwał Przewodniczący, informując, Ŝe musi taką dyskusję przerwać gdyŜ 

jest ona nie na temat.   
� Następnie głos zabrała radna Kędziora, która  zwracała się do radnych aby jednak 

uchwałę w porządku utrzymać, poniewaŜ nie jest to sprawa wystosowana specjalnie 
przed wyborami, radna wypraszała sobie takie stwierdzenia. Radna informowała, Ŝe 
tegoroczny fundusz sołecki sołectwa Boguszyn jest cały przeznaczony na oświetlenie. 
Ponadto Radna dodała, Ŝe nie wyraziła się  Ŝe mieszkańcy zrobią „zadyme”, radna 
powiedziała, Ŝe chciałaby aby uchwała była podjęta, bez Ŝadnych awantur na ostatniej 
sesji, bo po co maja przyjść mieszkańcy i wytykać, Ŝe radni nie chcą oświetlenia.  

� Radny Jędrzak wyraził zdanie, Ŝe odbywają się niepotrzebne wytyki, nie chodzi tu o 
konkretną miejscowość, chodzi o punkt gdzie jest bardzo niebezpiecznie, ze względu 
na ciemność tam panującą i na tym naleŜy się skupić.  



� W tym miejscu wypowiedź przerwał Przewodniczący, który po raz kolejny 
informował, Ŝe teraz nie czas na opiniowanie czy podjęcie uchwały jest zasadne. 
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie wniosku radnego Tomaszewskiego o 
usunięcie uchwały z porządku obrad. Za wnioskiem opowiedziały się 3 osoby, 8 
głosów przeciw, 1 wstrzymujący. W związku z powyŜszym punkt pozostał w 
porządku obrad. 

 Następnie Przewodniczący zaproponował głosowanie za przyjęciem porządku obrad, 
 10 głosów „za”, 2 przeciw, 0 wstrzymujących 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Przewodniczący informował, Ŝe na ostatnich dyŜurach mieszkańców juŜ nie było, widocznie 
większość spraw została z powodzeniem zrealizowana. Na tym wypowiedź pan Janusz 
Janicki zakończył i głos oddał panu Wójtowi.  
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Pan Wójt skupił się na uchwałach podatkowych, informując, Ŝe następuje zrost podatków, 
który zamyka się w średniej 2,4. Ponadto Wójt informował, Ŝe w gminie Nowe Miasto nad 
Wartą stawki nie są maksymalne, informował, Ŝe podatków nie da się nie uchwalać, gdyŜ z 
podatków gmina Ŝyje i realizuje zadania. Na tym pan Wójt wypowiedź zakończył.  
Ad 7) Podjęcie uchwały w sprawie  zaciągnięcia zobowiązania przez gminę na 
świadczenie usługi oświetleniowej w gminie Nowe Miasto nad Wartą. 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, który zaproponował podjęcie dyskusji na 
temat uchwały 

� Jako pierwszy głos zabrał radny Ratajczak, który zwrócił się do radnej Kędziory, Ŝe 
słowa organizacji „zadymy” padły a pan Wójt dodał  na komisji „ nie przejmuj się 
Zosia i tak ta uchwała będzie przyjęta”, zdaniem radnego takich rzeczy robić nie 
moŜna robić, poniewaŜ jest to wymuszanie na radnych.  

� Radna Kędziora, kwestionowała słowa radnego Ratajczaka, informując, Ŝe takie słowa 
dosłownie nie padły. 

� Radny Mroziński, wyraził zdanie, Ŝe po przemyśleniu jest przekonany Ŝe jest to 
podarowanie Boguszynowi duŜych pieniędzy tuŜ przed końcem kadencji. 

� Radna Alicja Kryszak dodała, Ŝe na ostatniej sesji wstrzymała się od głosu, na sesji 
obecnej zagłosuje za podjęcie uchwały, ale radna ma nadzieje Ŝe jeŜeli wpłynie 
wniosek od innego sołectwa na oświetlenie to równieŜ zostanie wystosowana taka 
uchwała. 

� Radny Jędrzak informował, Ŝe nie naleŜy zawęŜać sprawy na to Ŝe jest to świetlenie 
tylko dla Boguszyna, poniewaŜ jest to bardzo niebezpieczne skrzyŜowanie dla Gminy, 
nie tylko dla Boguszyna.   

� W związku z brakiem dalszych pytań, Przewodniczący zarządził głosowanie 
Przewodniczący zaznaczył, Ŝe uchwała musi być podjęta bezwzględną większością 
głosów. „Za” podjęciem uchwały  opowiedziało się 9 radnych, 2 głosy przeciwne,                         
1 głos wstrzymujący. 

� Uchwała Nr XLIV/ 266 / 2010 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek od podatku od środków 
transportowych. 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, w związku z brakiem pytań, zarządził 
głosowanie. „Za” podjęciem uchwały  opowiedziało się 12 radnych. 

� Uchwała Nr XLIV/ 267 / 2010 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 9) Przyjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek od podatku od nieruchomości. 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, w związku z brakiem pytań, zarządził 
głosowanie. „Za” podjęciem uchwały  opowiedziało się 12 radnych. 

� Uchwała Nr XLIV/ 268 / 2010 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 



Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powołania i odwołania Zespołu 
Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, w związku z brakiem pytań, zarządził 
głosowanie. „Za” podjęciem uchwały  opowiedziało się 12 radnych. 

� Uchwała Nr XLIV/ 269/ 2010 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 11) Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki                                  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2011 dla Gminy Nowe Miasto                   
n. Wartą. 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, w związku z brakiem pytań, zarządził 
głosowanie. „Za” podjęciem uchwały  opowiedziało się 12 radnych. 

� Uchwała Nr XLIV/ 270 / 2010 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 12) Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na lata 2009-2015. 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, w związku z brakiem pytań, zarządził 
głosowanie. „Za” podjęciem uchwały  opowiedziało się 12 radnych. 

� Uchwała Nr XLIV/ 271 / 2010 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 13) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Planie Odnowy wsi Chwalęcin. 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, w związku z brakiem pytań, zarządził 
głosowanie. „Za” podjęciem uchwały  opowiedziało się 12 radnych. 

� Uchwała Nr XLIV/ 272 / 2010 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 14) Przyjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania               
z radą działalności  poŜytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi                             
i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności poŜytku publicznego                 
i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących 
działalności statutowej tych organizacji. 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, informując, Ŝe uchwała wzbudziła pewne 
niejasności, Przewodniczący prosił Radcę Prawnego o przybycie na sesję, jednakŜe w dniu 
dzisiejszym ma urlop, radca prawny nie przygotował równieŜ opinii prawnej. W związku z 
czym radni pozostają z uchwała bez wyjaśnień dotyczących celowości podjęcia uchwały.  

� Radny Jędrzak informował, Ŝe nie bardzo rozumie zasadność, cel podjęcia uchwały, 
prosi o wyjaśnienie jaka jest celowość podjęcia uchwały, oraz na czym polega 
program współpracy z organizacjami pozarządowymi. 

� Pani ElŜbieta Mnich prosiła o zwrócenie uwagi, Ŝe program jest załączony po to aby 
radni mogli się zaznajomić ze sposobem współpracy, program będzie publikowany na 
stronie BIP jednakŜe nie jest załącznikiem do uchwały. Program za 30 dni od dnia  
publikacji będzie podejmowany kolejną uchwałą.  

� w związku z brakiem pytań, Przewodniczący zarządził głosowanie.  
 „Za” podjęciem uchwały  opowiedziało się 11 radnych, 1 głos wstrzymujący,                      
 0 przeciwnych. 
� Uchwała Nr XLIV/ 273 / 2010 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad 15) Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia opinii w przedmiocie zadań zgłaszanych 
do rocznego planu finansowego Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych na rok 2011 na 
terenie Województwa Wielkopolskiego. 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, w związku z brakiem pytań, zarządził 
głosowanie. „Za” podjęciem uchwały  opowiedziało się 10 radnych, 2 głosy przeciwne,                  
0 wstrzymujących. 

� Uchwała Nr XLIV/ 274 / 2010 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad 16) Przyjęcie  uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2010 rok. 



Projekt uchwały omówiła pani ElŜbieta Mnich- Skarbnik Gminy. 
Przewodniczący zwrócił się do Radnych czy ktoś chce zając głos w sprawie zmian                           
w budŜecie. 

� Radny Mroziński pytał pan Wójta czy są jakieś sposoby Ŝeby egzekwować zwrot 
pieniędzy dla Gminy za opłacanie mieszkań dłuŜników. 

�  Pan Wójt informował, Ŝe nie ma sposobu egzekwowania środków, prawo mówi, Ŝe 
gmina musi płacić za dłuŜników i nie ma innego sposobu. 

W związku z brakiem dalszych pytań, Przewodniczący zarządził głosowanie.  
„Za” podjęciem uchwały  opowiedziało się 12 radnych. 

� Uchwała Nr XLIV/ 275 / 2010 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 17) Interpelacje Radnych. 
W związku z brakiem interpelacji Przewodniczący zaproponował przejście do punktu 
kolejnego. 
Ad 18-19) Sprawy bieŜące. Wolne głosy i wnioski. 

� Głos zabrał Pan Maciej Kuderczak, informując radnych, Ŝe w gablotach przed 
Gminnym Ośrodkiem Kultury zostały wybite szyby. Pan Dyrektor informował,                  
Ŝe szkła zostały usunięte, szyby będą wymienione. 

� Radny Ratajczak prosił o załatanie dziur na drodze z Kruczyna do Chroma.  
� Radny Jędrzak prosił o uzupełnienie oświetlenia na rynku poniewaŜ kilka lamp nie 
świeci. 

� Radny Andrzej Borkowski, pytał jak długo będzie nieczynne przedszkole w Chociczy.  
� Pan Wójt informował, ze Przedszkole jest nieczynne poniewaŜ nastąpiła awaria kotła, 

był pan Dyrektor u pana Wójta, jest potrzebna część do naprawy, która w chwili 
obecnej jest sprowadzana z Niemiec.  

Ad 20) Zamknięcie sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady pan Janusz Janicki  

o godzinie 18:00 zamknął XLIV Sesję Rady Gminy.  
 
 
Protokółowała:       Zatwierdził:    
Podinspektor ds. Rady Gminy    Przewodniczący Rady Gminy 
mgr Julita Ciarcińska-Wachowiak              /-/ Janusz Janicki   
  
 
 
 
 


